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.
Nota editurii

Încă de la începutul său, Biserica a fost confruntată cu între-
bări venite atât din afara ei, cât şi din interior, privind auto-

ritatea şi veridicitatea exercitării mandatului încredinţat ei de 
Cristos Domnul, Capul Bisericii. Intrarea într-un nou secol 
şi mileniu au amplificat mulţimea întrebărilor şi căutărilor, 
cărora Biserica trebuie să le răspundă.

Dintre multele întrebări care frământă astăzi Biserica,  
o vom menţiona doar pe cea referitoare la prezenţa şi expe-
rienţa contemporană a Duhului Sfânt în manifestarea Sa com-
plexă prin roade şi daruri, în viaţa credinciosului şi implicit  
a Bisericii.

În spaţiul limitat al acestei note nu ne propunem o analiză 
asupra acestui subiect, ci mai degrabă citarea a trei clasici 
evanghelici, în legătură cu modul în care ei au înţeles şi 
au exprimat nevoia experimentării Duhului Sfânt în viaţa 
Bisericii. (Menţionăm că cele trei citate sunt luate din cartea 
Experienţe cu Duhul Sfânt, de L.F. Choy, Editura Cartea 
Creştină, Oradea, 1999.)

Legea creştinismului este de la mai puţin la mai mult şi nu 
de la mai mult la mai puţin. Două şuvoaie de binecuvântare 
personală pornesc din lucrarea personală a Domnului nos-
tru, un şuvoi de vindecare şi un şuvoi de regenerare. Unul 
este pentru însănătoşirea trupului, celălalt pentru însănăto-
şirea sufletului. Ambele au curs alături de-a lungul perioadei 
apostolice. Este deci rezonabil să presupunem că scopul lui 
Dumnezeu era ca unul să-şi urmeze cursul prin întreaga dis-
pensaţie a Duhului, iar celălalt să scadă şi să dispară complet 
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într-o singură generaţie? Eu nu pot crede aşa ceva. (Adoniram 
Judson Gordon, p. 122)

Cincizecimea este încă la îndemâna noastră. Dacă nu avem 
parte de trezire spirituală este pentru că un anumit idol 
rămâne încă pe tron. Noi continuăm să ne punem încrederea 
în scheme organizatorice umane. Refuzăm încă să recunoaş-
tem adevărul neschimbător că lucrul acesta „nu e prin tărie, 
ci prin Duhul Meu”. (Jonathan Goforth, p. 103)

Eu cred că Biserica are nevoie astăzi nu de structuri mai multe 
şi mai bune, nici de noi organizaţii creştine sau de metode mai 
multe şi mai noi. Ea are nevoie de oameni pe care Duhul Sfânt 
să-i poată folosi – oameni ai rugăciunii, oameni puternici în 
rugăciune. Duhul Sfânt nu vine prin metode, ci prin oameni. 
El nu vine peste structuri, ci peste oameni. El nu unge pla-
nuri, ci oameni – oameni ai rugăciunii. (Edward McKendree 
Bounds, p. 26)

În finalul acestei note vă recomandăm cartea Putere 
proaspătă, scrisă de un contemporan, pastorul Jim Cymbala. 
Experienţa sa personală şi a bisericii unde slujeşte dovedeşte 
că după mai bine de douăzeci de veacuri, ceea ce transformă 
şi energizează viaţa Bisericii este Duhul Sfânt.

Citatele biblice folosite în cartea aceasta sunt din tradu-
cerea Cornilescu a Sfintei Scripturi, iar autorul, pentru a subli-
nia unele idei din textele citate, le-a redat cu caractere cursive.



.
PROLOG

de D.L. Moody

Spre sfârșitul secolului al XIX-lea, cel mai mare evanghelist 
creștin în viaţă al acelei epoci a convocat o adunare specială. 

D.L. Moody i-a chemat pe cei din orașul lui natal, Northfield, 
Massachusetts „la rugăciune și așteptare înaintea Domnului pen-
tru o nouă înveșmântare cu putere de sus.” Moody, care a început 
să-și câștige existenţa reparând încălţăminte, nu a fost niciodată 
ordinat, dar a fost folosit din plin de Dumnezeu atât în America, 
cât și în Marea Britanie și a văzut sute de mii de oameni venind 
la Cristos. El a devenit un nume bine-cunoscut printre creștinii 
de pretutindeni. El era cunoscut și apreciat ca cercetător atent al 
Bibliei, păstrând o atitudine smerită în ciuda popularităţii lui.

Cu toate acestea, inima d-lui Moody a devenit din ce în ce mai 
preocupată, de-a lungul anilor, de declinul spiritual pe care el îl 
vedea în atâtea biserici. Cum putea el, ca evanghelist, să extindă 
cu succes Împărăţia lui Dumnezeu, când adunările locale erau 
căldicele? Unde se puteau duce nou-convertiţii pentru a fi hrăniţi 
și educaţi?

Sute de oameni, din aproape fiecare stat și câţiva din alte ţări, au 
venit, ca răspuns la apelul lui Moody, la întâlnirile care au avut loc 
în timpul acestei convocări speciale. Discursurile lui au fost compri-
mate într-o carte publicată câteva luni mai târziu cu titlul Putere 
Secretă.1 Ea începea în felul următor:

Există în ultima vreme multe cercetări cu privire la Duhul 
Sfânt. În această ţară, precum şi în altele, mii de persoane îşi 
îndreaptă atenţia către studiul acestei teme foarte importante. 
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Eu sper că El ne va determina pe toţi să ne rugăm pentru o 
manifestare mai extinsă a puterii Lui asupra întregii Biserici a 
lui Dumnezeu.

Cât de mult L-am necinstit noi în trecut! Cât de ignoranţi 
suntem în ce priveşte harul, dragostea şi prezenţa Lui! E ade-
vărat că am auzit despre El şi am citit despre El, însă avem 
puţine informaţii sistematizate despre atributele Lui, despre 
funcţiile Lui şi despre relaţiile Lui cu noi…

Să-i lăsăm pe alţii să respingă, dacă aşa voiesc, spre propria 
lor pierzare, acest adevăr nepieritor. Eu cred, şi cresc din ce în 
ce mai mult în această credinţă, că în Duhul Sfânt locuieşte 
putere divină, miraculoasă şi creatoare…

Dacă El nu însoţeşte Cuvântul cu putere, în zadar va fi 
încercarea de a-l predica. Elocvenţa umană sau puterea de 
convingere a discursului sunt adevăratele capcane ale celor 
morţi. Când lipseşte Duhul de viaţă, profetul poate să tot pre-
dice oaselor din vale; trebuie să existe suflarea din cer care să-l 
facă pe cel ucis să reînvie…

Dacă vrem ca acea putere să-i readucă la viaţă pe prietenii 
noştri, care sunt morţi în păcat, atunci trebuie să privim la 
Dumnezeu şi să nu ne aşteptăm ca omul să o facă. Dacă pri-
vim numai la lucrători, dacă aşteptăm această lucrare numai 
de la discipolii lui Cristos, atunci vom fi dezamăgiţi. Dacă pri-
vim la Duhul lui Dumnezeu şi aşteptăm ca El şi numai El să 
intervină, atunci Îl vom onora pe Duhul Sfânt şi Duhul Îşi va 
face lucrarea.

Cred că există mulţi creştini care doresc să fie mai eficienţi 
în slujba Domnului. Numai de la Duhul Sfânt putem aştepta 
această putere.



Capitolul 1

.
O noapte lungă în Indianapolis

În toamna anului 1994 am fost invitat să vorbesc la o 
întâlnire despre muzica creştină în Indianapolis. Am mai 

participat şi înainte la o astfel de întâlnire, aşa că ştiam că 
cei aproximativ 10 000 de oameni veneau numai ca să audă 
muzică bună. Da, exista câte un vorbitor în fiecare dimineaţă 
şi mai erau şi un număr de sesiuni pe parcursul întregii zile, 
însă asul evenimentului era lauda şi închinarea prin muzică.

Am sosit într-o joi şi în acea seară nu eram încă sigur des-
pre ce voi vorbi a doua zi dimineaţă. Înclinam spre un mesaj 
simplu de încurajare – unul pe care îl mai folosisem o dată. 
M-am gândit că va merge bine cu această atmosferă festivă. 
Nu doream în niciun caz să fac ceva controversat sau să calc 
pe cineva pe bătătură. Acum, la prima mea şansă de a vorbi 
acestei mulţimi, natura mea umană dorea să se facă plăcută  
şi acceptată.

Am fost la prima parte a concertului din acea seară, împre-
ună cu fiica mea Chrissy şi ginerele meu Al Toledo, însă m-am 
întors în camera mea de hotel în jurul orei opt. Acolo am înce-
put să-L întreb pe Domnul în legătură cu mesajul meu pentru 
a doua zi dimineaţă. Ştiam că din miile de versete bune pe care 
un predicator le putea utiliza cu folos, exista numai un singur 
pasaj pe care Domnul îl avea în minte în mod specific pentru 
această ocazie şi acest public. Am încercat de-a lungul anilor 
să mă rog ţinând cont de aceasta, cerându-I lui Dumnezeu  
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nu numai ungerea Lui, ci şi confirmarea că aceea era tema 
pentru respectiva ocazie.

M-am uitat din nou peste schiţa predicii şi apoi m-am pre-
gătit să mă rog. Ştiam că am nevoie de ajutorul Lui pentru ca 
acest mesaj să fie o binecuvântare pentru cei prezenţi.

Abătut din drum
Cu cât mă rugam mai mult, cu atât mai lipsită de viaţă deve-
nea în interiorul meu această idee de predică blândă şi fami-
liară. În inima mea nu exista nicio vibraţie. Punctele predicii 
erau cât se poate de biblice şi oamenii ar fi primit, fără nicio 
îndoială, hrană. Însă ştiam că nu era cea potrivită momentului. 
Altceva era pregătit pentru mine. Şi sincer să fiu nu doream să 
aflu ce anume.

Am continuat să mă rog. Cu timpul m-am simţit atras de 
textul „Casa Mea se va chema o casă de rugăciune” (Marcu 
11:17), mesaj pe care l-am avut nu cu mult timp în urmă la 
Brooklyn Tabernacle. E un mesaj foarte direct. E despre Isus 
care alungă vânzătorii din Templu şi care le atrage aten-
ţia celor prezenţi asupra a ceea ce este cu adevărat biserica, 
în contradicţie cu toate întrebuinţările pe care i le dăm noi. 
(Acest mesaj a devenit mai târziu parte a primei mele cărţi, în 
capitolul intitulat „Ziua în care Isus S-a mâniat.”)

Am început să mă lupt cu Domnul. O predică despre alun-
garea vânzătorilor din casa lui Dumnezeu – la un festival de 
muzică? Cu siguranţă nu! „Doamne, eu nu sunt un invitat 
obişnuit la aceste întâlniri. Nu am niciun drept să mă ridic 
şi să-i înfrunt pe aceşti oameni. Ee vor uita la mine şi se vor 
gândi, Cine se crede – vreun înţelept din New York City? Serviciul 
începe să semene cu unul de trezire. Nu am fost invitat aici pen-
tru a stârni controversă. Dacă le spun că biserica de azi a deve-
nit lipsită de rugăciune şi este în pericolul de a primi judecata 
lui Isus… hmm, nu-i tocmai cea mai bună modalitate de a-mi 
face prieteni şi de a-i influenţa pe oameni.”
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Am început să mă lupt cu Domnul. O predică despre 
alungarea vânzătorilor din casa lui Dumnezeu – la un festival 
de muzică? Cu siguranţă nu! .

Începea să se facă târziu. Şi nici nu aveam schiţa acelui mesaj. 
Nu-mi puteam aminti decât fragmente şi frânturi din ceea ce 
am predicat în biserica noastră. Cu siguranţă nu intenţionam 
să mă ridic în faţa a 10 000 de oameni şi să „improvizez.”

Cu toate acestea, Duhul Sfânt părea să şoptească stăruitor 
inimii mele: De aceea te-am adus aici. Despre aceasta vreau să pre-
dici. Ești gata să faci voia Mea sau vei apărea mâine dimineaţă acolo 
„și-ţi vei juca piesa”?

Am continuat să mă frământ în rugăciune. Întreaga situa-
ţie devenea neplăcută. Dacă nu mă decid curând şi nu mă duc 
la culcare imediat, voi avea parte de un mare eşec. De ce nu 
m-aş prezenta pur şi simplu cu ceea ce am pregătit?

Pe de cealaltă parte, dacă aş merge împotriva a ceea ce 
Dumnezeu vrea să fac, L-aş dezamăgi pe Domnul care m-a 
chemat în lucrare.

Într-un final, după vreo oră sau două am capitulat. Am 
deschis Biblia la pasajul din Marcu şi am spus: „Doamne, 
ajută-mă. Dacă Tu vrei să foloseşti acest pasaj pentru a vorbi 
oamenilor mâine dimineaţă, atunci aşa să fie. Arată-mi cum să 
reconstruiesc această predică.”

Pe la miezul nopţii s-a petrecut ceva foarte neobişnuit. În 
mod normal nu sunt o persoană timidă, însă în acea noapte 
am fost atacat de un imens sentiment de frică şi nesiguranţă. 
Am început să-mi imaginez oamenii întorcându-se împotriva 
mea. Ceva sau cineva îmi şoptea mereu că acest mesaj „profe-
tic” nu va fi deloc în concordanţă cu atmosfera. Era ca şi cum 
mă luptam cu forţe care intenţionau să distrugă acest mesaj pe 
care acum îl simţeam atât de puternic.

Inima a început să-mi bată cu putere. Străbăteam camera 
dintr-un capăt în celălalt şi nu după mult timp am început 
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să plâng. „O, Dumnezeule, acum că mi-ai arătat voia Ta şi eu 
sunt dispus să o îndeplinesc – dă-mi curajul, puterea şi înţe-
lepciunea de a predica acest mesaj spre slava Ta.”

Am stins lumina şi am încercat să adorm, dar nu puteam. 
La scurtă vreme eram din nou în picioare, străbătând camera 
dintr-un capăt în celălalt şi rugându-mă. Continuam să mă 
lupt cu sentimentul că întreaga situaţie va fi un dezastru. 
Într-un târziu, pe la trei şi jumătate am adormit din cauza 
oboselii extreme.

Soarele abia răsărise în acea dimineaţă de vineri când a 
sunat telefonul. Nu era apelul de la recepţia hotelului menit 
să mă trezească, ci soţia mea, Carol, din New York. 

— Jim, eşti bine? a întrebat ea cu o voce îngrijorată.
— Cred că da, am răspuns eu ameţit.
— Ce se întâmplă acolo cu tine? a stăruit ea.
— Păi, adevărul e că duc o luptă, am recunoscut eu. În câteva 

ore va trebui să vorbesc şi Domnul m-a cercetat cu privire la un 
mesaj care nu e uşor de transmis. Sunt într-o mare frământare.

— Ştiam eu că ceva nu e în regulă, a răspuns ea. Nu am 
putut dormi azi-noapte. M-am trezit şi a trebuit să mijlocesc 
pentru tine. Nu ştiam ce se întâmplă, cu toate acestea simţeam 
că trebuie să mă rog pentru tine. 

Apoi a început să se roage pentru mine chiar în acel 
moment la telefon.

La sfârşit ea a adăugat: 
— Dumnezeu te va ajuta, Jim. Bazează-te pe Duhul Sfânt să 

te ajute şi nu te mai îngrijora.

În arenă
Am închis telefonul şi cu mai puţin de patru ore dormite am 
început să mă pregătesc pentru ziua care îmi stătea înainte. 
În scurt timp mă aflam deja în clădirea de peste drum, în 
arenă. Sunetul mulţimii cântând la deschiderea sesiunii de 
dimineaţă răsuna pe coridoare.
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Cineva a venit şi mi-a prins un microfon de cravată. Acesta 
a fost primul semnal că nu voi avea obişnuitul microfon pe 
care să-l ţin în mână şi cu care mă simţeam cel mai bine când 
vorbeam, pentru că îmi ţinea ocupată o mână. Ba mai rău 
decât atât – tehnicianul de la audiovizual mi-a reamintit 
că mă voi afla în centrul unei platforme rotunde, înconju-
rat din toate părţile de oameni, ceea ce însemna că trebuia 
să îmi amintesc să mă învârt constant pentru a fi mereu cu 
faţa spre câte o nouă secţiune. Şi voi fi urmărit de un set de  
camere video!

Din punctul meu de vedere, circumstanţele nu puteau fi 
mai stânjenitoare de atât.

În timp ce gazda a început să mă prezinte, am păşit pe scena 
circulară şi tremurând am luat cunoştinţă de ceea ce mă aştepta. 
O, Dumnezeule, ajută-mă acum! m-am rugat eu în tăcere.

Am început pe un ton scăzut. „Vreau să vă vorbesc pentru 
câteva momente despre ceva atât de vital şi cu toate acestea 
atât de simplu. Ne e atât de familiar – şi tocmai aici e perico-
lul. Vreau ca sesiunea din această dimineaţă să aducă schim-
bare în vieţile noastre…

Pentru a aborda acest subiect, vreau să vă redau una dintre 
cele mai ciudate şi uimitoare imagini ale lui Isus întâlnite în 
întreaga Biblie.” Am început apoi să le descriu un Isus care 
face curăţenie în Templu.

Cu cât vorbeam mai mult, cu atât mesajul devenea mai clar 
în inima mea. M-am simţit calm înăuntrul meu. Îl simţeam pe 
Duhul Sfânt dându-mi ajutor. Am continuat să mă mişc şi să 
mă întorc pe măsură ce vorbeam, privind spre marea de feţe 
care se întindea până în locurile umbrite din toate părţile sălii. 
Fără notiţe, logica şi continuitatea gândurilor părea să prindă 
formă. Chiar dacă spuneam lucruri greu de auzit pentru cei 
prezenţi – ca, de exemplu, că muzica poate deveni simplu 
spectacol în loc să fie o lucrare reală – ei păreau să răspundă. 
Inimile lor erau captivate.
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Tonul vocii mele nu era aspru sau condescendent. Îmi 
exprimam strigătul propriei mele inimi după ceva mai mult 
din Dumnezeu. Povara din interiorul meu era transferată 
către cei ce mă ascultau. După un timp am ajuns să mă simt 
aproape detaşat de ceea ce se petrecea acolo. Era ca şi cum mă 
ridicasem şi priveam scena de pe unul dintre locurile cele mai 
de sus ale sălii. Toată neliniştea şi stânjeneala dispăruseră. Nu 
făceam decât să transmit ceea ce am simţit că Dumnezeu vrea 
să spun.

Când m-am apropiat de final, le-am povestit cum rugăciu-
nea disperată a smuls-o pe fiica noastră adolescentă, Chrissy, 
din răzvrătire şi autodistrugere, ca să-L slujească din nou pe 
Domnul. (De fapt, Chrissy şi soţul ei se aflau chiar acolo în sală 
ascultându-mă.) Câteva dintre ultimele fraze pe care le-am 
rostit au fost: „Dumnezeu spune că, atunci când Îl chemăm, 
El va răspunde. Pentru greutăţile prin care unii dintre voi tre-
ceţi astăzi – răspunsul nu va veni prin vreun alt seminar… 
Avem prea mulţi tehnicieni pe care nu îi interesează decât 
metodologia şi ei invadează în număr tot mai mare Biserica. 
Răspunsul nu stă în nicio metodologie umană. Răspunsul se 
află în puterea Duhului Sfânt. Răspunsul se află în harul lui 
Dumnezeu.” Apoi am făcut ceva ce nu se obişnuieşte la acest 
gen de întâlniri: am făcut un apel direct.

Avem prea mulţi tehnicieni pe care nu îi interesează decât 
metodologia şi ei invadează în număr tot mai mare Biserica. 
Răspunsul nu stă în nicio metodologie umană. .

Deoarece spaţiul din jurul platformei era prea mic pen-
tru a putea fi folosit, le-am cerut celor care doreau să strige 
către Dumnezeu în rugăciune pentru situaţii în care numai 
Dumnezeu îi putea ajuta, să se ridice. Poate că ei renunţaseră 
deja, pentru că situaţiile păreau lipsite de speranţă: copii înstră-
inaţi, slăbiciune spirituală, căsătorii pe cale să se destrame. 
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Unii dintre ei s-au apropiat totuşi de centru şi au început să 
strige către Domnul cu multe lacrimi. „O Dumnezeule, inter-
vino în viaţa mea şi în criza prin care trec.” „Ai milă de noi şi 
întinde-Ţi mâna Ta puternică aşa cum ai promis că vei face.”

Am coborât de pe scenă, mi-am scos microfonul prins de 
cravată şi am fost însoţit imediat până la maşina pregătită să 
mă ducă la aeroportul din Indianapolis. Câţiva dintre cei pre-
zenţi mi-au strâns mâna şi mi-au mulţumit. Am simţit pace în 
interior: cu adevărat Dumnezeu mă ajutase să fac ceea ce El 
dorise în acel loc.

Unde pe apă
În următoarele luni, am ţinut ocazional legătura cu prietenul 
care mă invitase şi el mi-a spus că vânzările casetei video 
din acea dimineaţă au depăşit orice altă vânzare din anii 
precedenţi. Un an mai târziu, şi chiar după doi sau trei ani, 
caseta a continuat să fie vândută şi să fie răspândită pe tot 
cuprinsul ţării.

Am primit veşti despre grupuri de lucrători din locuri înde-
părtate care au vizionat-o. Veneau continuu mesaje prin fax şi 
e-mail. 2000 de persoane de la o conferinţă din New England 
au vizionat-o în timpul unei sesiuni principale, şi când înre-
gistrarea a luat sfârşit, oamenii s-au îndreptat în mod spontan 
către tronul de har, dând naştere unei întâlniri de rugăciune.

Mulţi pastori au sunat să spună: „Nu vă cunosc în mod per-
sonal, dar vreau să ştiţi că am difuzat caseta dumneavoastră în 
timpul primului serviciu de dimineaţă – şi oamenii s-au ridicat 
în masă pentru a veni să se roage la altar, ceea ce nu se obişnu-
ieşte în biserica noastră. Când a venit timpul să se elibereze sala 
pentru cei care veneau la următorul serviciu, nu am ştiut ce să 
fac… Cei de curând sosiţi au intrat şi s-au alăturat primului 
grup în a-L chema pe Dumnezeu şi a aştepta în prezenţa Lui.”

O lucrare de trezire din Michigan a fost binecuvântată cu 
un donator care a cumpărat mii de copii ale casetei şi le-a 
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trimis la pastorii flămânzi spiritual. Rapoarte îmbucurătoare 
au continuat să ajungă la noi – toate acestea doar pentru că 
Domnul a preluat controlul asupra planurilor mele într-o cameră 
de hotel și mi-a descoperit voia Lui. Nu dorisem deloc să predic 
acel mesaj. Dar Dumnezeu ştia exact de ce am fost adus acolo.

Când privesc înapoi la acea noapte lungă din Indianapolis, 
mă gândesc la cuvintele lui Isus din Ioan 16:7: „Totuşi, vă 
spun adevărul: Vă este de folos să Mă duc; căci, dacă nu Mă 
duc Eu, Mângâietorul nu va veni la voi; dar dacă Mă duc, vi-L 
voi trimite.”

Trebuie să le fi sunat tare ciudat ucenicilor aceste cuvinte. 
Ei fuseseră alături de Isus mai bine de trei ani; El era totul pen-
tru ei. Plecau într-alt loc când El pleca. El le-a răspuns tuturor 
întrebărilor lor. Când erau trişti sau plini de frică, El le dădea 
siguranţă. Era de neimaginat ca Isus să-i părăsească vreodată 
sau că acest lucru ar fi bun sau chiar mai de folos.

Însă Domnul nostru ştia ce era cel mai bine. Afirmaţia Lui 
a scos la lumină măreţia lucrării care urma să vină, a Duhului 
Sfânt în vieţile lor şi în viaţa Bisericii creştine. Duhul Sfânt 
avea să fie totul pentru ei, chiar mai mult decât a fost Isus în 
trup. Ei urmau să realizeze mult mai mult sub călăuzirea şi 
puterea Lui decât au făcut-o vreodată cât timp au fost cu Isus. 
Aceasta nu e o blasfemie sau o denigrare la adresa lui Cristos, 
pentru că El Însuşi a spus aşa ceva.

Isus era cu ei, dar nu era în ei. Şi cea mai mare lucrare care 
trebuia făcută în ucenici era lăuntrică. Aceasta era esenţa 
Noului Legământ pe care Dumnezeu Îl făcea cu poporul Lui: 
„Vă voi da o inimă nouă şi voi pune în voi un duh nou; voi 
scoate din trupul vostru inima de piatră şi vă voi da o inimă 
de carne. Voi pune Duhul Meu în voi” (Ezechiel 36:26‒27).

Dacă lucrarea lui Cristos de pe cruce, vărsarea sângelui 
Său a fost singura cale de a rezolva problema vinovăţiei, 
păcatului şi condamnării, venirea Duhului Sfânt promis a fost 
modalitatea lui Dumnezeu de a schimba fiinţele umane din 
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interior în afară. Legea dată lui Moise a eşuat tocmai în acest 
punct. Ea era sfântă şi dreaptă în ea însăşi, însă problema stă-
tea în natura păcătoasă din oameni. Prezenţa Duhului Sfânt 
în inimile credincioşilor va birui de acum dilema veche de 
când lumea: „Vreau să fiu altfel, dar nu pot. Ştiu ce e rău – 
şi cu toate acestea continui să-l fac.” Această împuternicire a 
Duhului va fi sursa dinamică de-a lungul timpului pentru toţi 
cei care trăiesc şi lucrează pentru Isus Cristos.

Cea mai acută nevoie
Ce mi s-a întâmplat mie în Indianapolis nu a fost ceva neo-
bişnuit. Duhul Sfânt a venit în ajutorul unui vas uman, care 
nu ştia ce să facă în acel moment. Duhul este Cel care ne călă-
uzeşte în voia lui Dumnezeu. Aşa cum Isus a fost călăuză şi 
inspiraţie pentru ucenicii Lui, cât a fost pe pământ, la fel e şi 
Duhul Sfânt, într-un mod mai puternic, mai intim.

Acea noapte din camera de hotel se potriveşte cu Romani 
8:26, care declară cu îndrăzneală: „Şi tot astfel şi Duhul ne ajută 
în slăbiciunea noastră: căci nu ştim cum trebuie să ne rugăm. 
Dar Însuşi Duhul mijloceşte pentru noi cu suspine negrăite.”

Acesta este unul dintre cele mai neglijate adevăruri din 
Noul Testament în ziua de azi. Noi, creştinii, admitem foarte 
rar că nu ştim cum să ne rugăm. Mulţi dintre noi au fost învă-
ţaţi încă din copilărie cum să formuleze propoziţii care să 
sune a rugăciune, până aproape ne-am perfecţionat. Unii pot 
să-I înfăţişeze lui Dumnezeu un discurs elocvent cât ai clipi 
din ochi.

Rugăciunea născută din Duhul, însă, face parte dintr-o 
dimensiune atât de aparte a chemării Numelui Domnului, 
încât trebuie ca Duhul Sfânt să ne asiste într-un mod suprana-
tural. Nu e un sentimentalism fabricat, ci promisiunea impre-
sionantă că Însuşi Dumnezeu ne va ajuta! Duhul Sfânt m-a 
ajutat să mă rog în acea noapte, când mă zbăteam în slăbiciu-
nea mea.
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Alarma care s-a declanşat în inima lui Carol de a se ruga 
pentru mine a fost şi ea un ajutor supranatural din partea 
Duhului Sfânt. El este capabil să comunice şi prin alte simţuri 
decât cele naturale. Carol ştia că aveam nevoie de rugăciune şi 
mijlocire, chiar dacă nimeni nu i-a spus despre dilema mea – 
nimeni, în afară de Duhul atotştiutor al lui Dumnezeu. Aşa că 
ea a înălţat cereri arzătoare care au întrecut orice fel de rugă-
ciune mecanică sau de rutină.

Curajul de care aveam nevoie pentru a depăşi o situaţie 
care mă intimida a venit numai prin Duhul Sfânt. El m-a 
înălţat deasupra temerilor mele naturale şi a limitărilor ver-
bale. Daţi-mi voie să vă asigur că nu sunt un orator înnăscut. 
Numai împuternicirea dată de Duhul Sfânt a făcut ca acele 
cuvinte să fie transmise cu claritate şi să aibă impact. Acesta 
este exact motivul pentru care a venit Duhul: să inspire şi să 
echipeze oameni obişnuiţi pentru a lucra pentru Isus Cristos.

Cu aproape o sută de ani în urmă, în Anglia, Samuel 
Chadwick, un lider metodist şi decan al unei universităţi  
a scris:

Lucrarea lui Dumnezeu nu se face prin puterea oamenilor 
sau prin tăria lor, ci prin Duhul. Numai prin El adevărul con-
vinge şi converteşte, sfinţeşte şi salvează. Filosofiile oameni-
lor se prăbuşesc, dar Cuvântul lui Dumnezeu triumfă prin 
manifestarea Duhului. Dorinţele noastre sunt multe şi greşelile 
nenumărate, dar ele toate se cuprind în inexistenţa Duhului 
Sfânt în vieţile noastre.

Resursele bisericii stau în „ajutorul Duhului”. Duhul nu 
este doar un agent al mângâierii. El este Cristos fără limitările 
trupului şi ale lumii materiale. El poate descoperi lucrurile 
despre care Cristos nu a putut vorbi. El are rezerve de putere 
mult mai mari decât cele pe care le-a putut folosi Isus şi El 
face posibile lucrări mai mari decât ale Lui. El este Duhul lui 
Dumnezeu, Duhul adevărului, Duhul mărturiei, Duhul care 
convinge de păcat, Duh de putere, Duh de sfinţire, Duhul 
luminii, Duhul înfierii, Duhul care ajută, Duh de libertate, 
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Duh de înţelepciune, Duh de descoperire, Duhul promisiunii, 
Duh de dragoste, Duhul blândeţii, Duhul cumpătării, Duhul 
harului, Duhul slăvii şi Duhul profeţiei. Rămâne la latitudi-
nea Bisericii să exploreze resursele Duhului; resursele lumii 
sunt inutile.1

Marea nevoie a generaţiei noastre este „ajutorul Duhului” 
(Filipeni 1:9). Noi trăim acum în era Duhului Sfânt, în timp 
ce aşteptăm revenirea Mântuitorului nostru Isus Cristos. 
Domnul nostru stă la dreapta Tatălui în cer, dar L-a trimis pe 
Duhul Sfânt, Cel promis, pentru ca prin puterea Lui să putem 
duce la îndeplinire voia lui Dumnezeu, să înfrângem orice 
şiretlic al lui Satana şi să lărgim Împărăţia lui Cristos aici pe 
pământ.

„Filosofiile oamenilor se prăbuşesc, dar Cuvântul lui 
Dumnezeu triumfă prin manifestarea Duhului.” – Samuel 
Chadwick .

Oricare ar fi greutăţile cu care ne confruntăm ca şi credin-
cioşi sau ca biserici locale, Dumnezeu ne cheamă să primim 
astăzi această promisiune măreaţă de putere ca pe o realitate 
vie. Atunci, biruitori, Îl vom lăuda pe Dumnezeu alături de 
credincioşii care au experimentat de-a lungul secolelor ei 
înşişi adevărul că „Cel ce este în voi este mai mare decât cel ce 
este în lume” (1 Ioan 4:4).


